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Protokół Nr 68 

z obrad sześćdziesiątej ósmej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 20.12.2023r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w sali Centrum Aktywności Seniora przy ulicy Mickiewicza 22B  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – 14:45. 

Obradom przewodniczyła p. Anna Łańska – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Sesja była nagrywana i transmitowana online /obraz i dźwięk/ przez „TV Krajna” na 

stronie internetowej Gminy Więcbork i zostanie udostępniona w formie linku  

w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Więcbork. Nagrania będą przechowywane 

przez okres niezbędny do wypełnienia odpowiednich przepisów ustawowych.  

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023r. 

poz. 40 ze zm.). 

 

Radny nieobecny usprawiedliwiony - p. Marian Chęś. 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Więcborku        - Tomasz Siekierka 

5. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku - Danuta Zawidzka 

6. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego 

I Gospodarki nieruchomościami UM w Więcborku  - Michał Bąk   

7. Redaktor „Krajna TV”      - Maciej Bór 

8. Redaktor Tygodnika „Wiadomości Krajeńskie”   - Robert Lida 

W części obrad uczestniczył Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego p. Andrzej Marach 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z LXVII sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 
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9. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2023. 

10. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

11. Przyjęcie Budżetu Gminy na 2024 rok i Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Więcbork: 

a) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

b) Przedstawienie opinii Połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku, 

c) Ustosunkowanie się Burmistrza Więcborka do opinii Komisji, 

d) Dyskusja, 

e) Przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Więcbork na rok 2024, 

f) Przyjecie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Więcbork. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Witunia. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie zobowiązania Burmistrza Więcborka do indywidualnego 

określania warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników 

wieczystych. 

14. Przyjecie uchwały w sprawie zasad przeznaczania do sprzedaży nieruchomości 

gruntowych oddanych w użytkowanie wieczyste oraz szczegółowych wytycznych 

sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych. 

15. Przyjęcie uchwały w sprawie warunków udzielania bonifikat od ceny sprzedaży 

nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych  

16. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Więcborku i planów pracy Komisji stałych Rady 

Miejskiej w Więcborku na 2024 rok. 

17. Wolne wnioski i informacje. 

18. Zakończenie. 

 

Do przedłożonego porządku obrad Burmistrz Więcborka wniósł zmiany w postaci –

Wprowadzenia, jako pkt 16 pozycji: „Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia apelu 

dotyczącego wprowadzenia zmian w Uchwale Nr VIII/136/19 Sejmiku Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego z dnia 24 czerwca 2019 r. w sprawie wprowadzenia na obszarze 

województwa kujawsko-pomorskiego ograniczeń i zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, 

w których następuje spalanie paliw”. 

W związku ze zmianami punkty porządku obrad po pozycji 16, przyjęły numerację 

dalszą 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie nad zmienionym porządkiem obrad. 

Obecnych 14 radnych 

Za przyjęciem głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023  

Ad.4 Przewodnicząca RM p. Anna Łańska poinformowała, że protokół z XLVI sesji  

został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  
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z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Obecnych 11 radnych 

Za przyjęciem głosowało - 11 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023  

Ad.4 Przewodnicząca RM p. Anna Łańska poinformowała, że protokół z XLVII sesji  

został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Obecnych 14 radnych 

Za przyjęciem głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych Zestawienie głosowania imiennego stanowi 

Załącznik do Protokołu i dostępne jest na stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje 

Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 2018-2023  

Przed przystąpieniem do realizacji kolejnego punktu porządku obrad Przewodnicząca RM 

udzieliła głosu Wicestaroście Powiatu Sępoleńskiego p. Andrzejowi Marachowi. 

Wicestarosta Powiatu w związku, z kończącym się okiem 2023, w imieniu własnym oraz 

Starosty Sępoleńskiego, Zarządu Powiatu oraz radnych Powiatu Sępoleńskiego podziękował 

samorządowi Więcborka za tegoroczną współpracę. Ta współpraca zaowocowała tym, co 

będzie się działo w sferze inwestycyjnej na terenie gminy Więcbork w roku 2024. 

Przypomniał w związku z tym o przedsięwzięciach, o których Starosta Powiatu 

Sępoleńskiego mówił na poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Więcborku. Złożył też życzenia 

świąteczno – noworoczne dla obecnych na sesji oraz uczestniczących w nich poprzez 

transmisję obrad. 

Ad.5 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 
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2.12.2023r. – udział w otwarciu przebudowanej świetlicy wiejskiej w sołectwie Jeleń. 

 

6.12.2023r. – udział w spotkaniu Mikołajkowym w świetlicy wiejskiej sołectwa Runowo 

Krajeńskie. 

 

10.12.2023r.  – udział w Kiermaszu Świątecznym zorganizowanym na Placu Jana Pawła II  

w Więcborku. 

 

11.12.2023r. – udział w Świątecznym Spotkaniu Mikołajkowym Dyskusyjnego Klubu 

Książki z Więcborka i Sypniewa oraz pracowników Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Więcborku. 

 

12.12.2023r. – Przewodnicząca RM p. Anna Łańska wraz z radną Iwoną Bonecką 

uczestniczyły w spotkaniu zorganizowanym w gabinecie Burmistrza Więcborka, dotyczącym 

opracowania koncepcji zagospodarowania więcborskiej promenady, placu zabaw za 

kościołem oraz skweru przy ulicy Strzeleckiej. Tego samego dnia w godzinach wieczornych 

Przewodnicząca RM wraz z Burmistrzem Więcborka i Zastępca Burmistrza Więcborka 

złożyła kwiaty o znicze pod Pomnikiem „Orła Białego” upamiętniając wszystkie ofiary Stanu 

Wojennego wprowadzonego w nocy z 12 na 13 grudnia 1981r. następnie uczestniczyła  

w spotkaniu świątecznym zorganizowanym przez Związek Emerytów, Rencistów i Inwalidów 

Oddział w Więcborku. 

 

13.12.2023r. – Przewodnicząca RM wraz z grupą radnych: p. Brygida Migawą, p. Beatą 

Koptą, p. Beatą Lidą, p. Iwoną Bonecką, p. Nataszą Ksobiak, uczestniczyła w sesji zdjęciowej 

i nagraniu życzeń dla mieszkańców gminy Więcbork. 

 

14.12.2023r. – Przewodnicząca RM wraz z Burmistrzem Więcborka p. Waldemarem 

Kuszewskim oraz kierownikami referatów UM w Więcborku uczestniczyła w spotkaniu 

wigilijnym z sołtysami z terenu gminy Więcbork. Tego samego dnia Przewodnicząca RM 

wraz z Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych p. Beatą 

Koptą uczestniczyła w spotkaniu opłatkowym dla seniorów, osób samotnych  

i niepełnosprawnych z terenu gminy Więcbork /miejsce: hala sportowa przy Szkole 

Podstawowej Nr 1 w Więcborku/. 

 

16.12.2023r. – udział Przewodniczącej RM wraz z grupą radnych Rady Miejskiej  

w Więcborku w Wystawie stołów Wigilijnych w kamieniu Krajeńskim. W tym roku gminę 

Więcbork reprezentowało Koło Gospodyń Wiejskich „Jelenianki” z sołectwa Jeleń. W tym 

samym dniu Przewodnicząca RM wraz z grupą radnych RM w Więcborku wzięła udział  

w otwarciu nowej świetlicy wiejskiej sołectwa Witunia. 

 

19.12.2023r. – Przewodnicząca RM wraz z Radnymi Rady Miejskiej w Więcborku oraz 

dyrektorami i kierownikami podziękowała za prace p. Tomaszowi Siekierce, Dyrektorowi 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku. Następnie Przewodnicząca 

RM uczestniczyła w posiedzeniu połączonych Komisji RM: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, 

Sportu i Spraw Społecznych. 

 

Ad.6 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
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30.11.2023r. – udział w uroczystym otwarciu strzelnicy wirtualnej w Wiejskim Domu 

Kultury w Płociczu.  

 

1.12.2023r. – udział w otwarciu i podsumowaniu ostatniego Turnieju z cyklu „Polubić 

Szachy - Zostać Mistrzem”, który po raz drugi odbył się w Więcborku. W tym roku 

odnotowano kolejny rekord frekwencji – około 200 uczniów z całego województwa 

kujawsko-pomorskiego uczestniczyło w rozgrywkach odbywających się na hali sportowej 

przy Szkole Podstawowej Nr 1 w Więcborku. 

 

2.12.2023r. – udział w uroczystym otwarciu rozbudowanej świetlicy wiejskiej w Jeleniu.  

W uroczystości udział wzięli, między innymi, Posłowie na Sejm RP: p. Iwona Kozłowska  

i p. Łukasz Schreiber. 

 

4.12.2023r. – udział w podpisaniu i wręczeniu umowy dotyczącej przekazania środków  

w ramach Polityki Terytorialnej dla samorządów powiatu sępoleńskiego /miejsce: Urząd 

Marszałkowski w Toruniu/. Następnie Burmistrz Więcborka wziął udział w spotkaniu  

z Dyrektorem Departamentu Infrastruktury Drogowej Urzędu Marszałkowskiego w Toruniu  

p. Mirosławem Graczykiem oraz Dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy. 

Tematy poruszone w trakcie spotkania dotyczyły możliwości realizacji dotyczącego budowy 

ścieżek rowerowych: Więcbork „Gabi-Bis” oraz Więcbork – Runowo Krajeńskie ze środków, 

których dysponentem jest Marszałek Województwa Kujawsko-Pomorskiego, podpisania 

porozumienia związanego z przygotowaniem dokumentacji na budowę chodnika wzdłuż 

drogi wojewódzkiej nr 241, tj. przy ul. Gdańskiej w Więcborku oraz kwestiach 

proceduralnych związanych z budową obwodnicy Więcborka. 

 

5.12.2023r. – udział w Konwencie Burmistrzów województwa kujawsko-pomorskiego. 

Wśród wielu poruszonych tematów dotyczących realizacji programów w ramach obecnej  

 i nowej perspektywy finansowej unijnej, poruszony został również temat dotyczący bardzo 

dużej grupy mieszkańców województwa kujawsko-pomorskiego, związany z zapisami 

uchwały antysmogowej Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego, która przewiduje, że 

już za 11 dni, tj. od 1 stycznia 2024r. nastąpi zakaz palenia w piecach pozaklasowych. 

Konwent Burmistrzów wraz z informacją, że Sejmik Województwa Kujawsko-Pomorskiego 

wstrzymał prace mające na celu wydłużenie tego terminu, podtrzymał swoje stanowisko  

i apeluje do Marszałka i Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego o nowelizację 

uchwały antysmogowej /miejsce: Centrum Kultury i Sztuki w Sępólnie Krajeńskim/.  W tym 

samym dniu Burmistrz wziął udział w posiedzeniu Rady Programowej Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Kultury w Więcborku.  

 

6.12.2023r. - spotkanie z proboszczami parafii położonych na terenie gminy Więcbork, które 

będą beneficjentami Programu Funduszu Inwestycji Strategicznych „Polski Ład” w ramach 

naboru na zabytki. Środki te będą udostępnione parafiom w formie dotacji w 2024r. Tego 

samego dnia Burmistrz wręczył akt mianowania nauczycielowi Szkoły Podstawowej im. 

Ziemi Krajeńskiej w Sypniewie p. Alinie Osipowicz /miejsce: gabinet Burmistrza Więcborka/ 

oraz uczestniczył w spotkaniu mikołajkowym zorganizowanym przez panie z Koła Gospodyń 

Wiejskich w Runowie Krajeńskim dla seniorów zamieszkałych na terenie tego sołectwa 

/miejsce: świetlica wiejska sołectwa Runowo Krajeńskie/. 

 

7.12.2023r. – udział w spotkaniu zorganizowanym przez panie z Koła Gospodyń Wiejskich  

w Wituni dla seniorów z terenu sołectwa Witunia /miejsce: świetlica wiejska sołectwa 

Witunia/. W tym samym dniu Burmistrz wziął udział we mszy św. i spotkaniu opłatkowym 

Koła Pszczelarzy. 
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8.12.2023r. – udział w posiedzeniu Rady Nadzorczej Zakładu Gospodarki Komunalnej  

w Więcborku. Omówione tematy dotyczyły, miedzy innymi, wyników finansowych Spółki  

w poszczególnych działach za 10 miesięcy działalności. Na dwóch działach, tj. dostarczaniu 

wody oraz odbiorze i oczyszczaniu ścieków Spółka za pierwsze dziesięć miesięcy odnotowała 

stratę w wysokości ponad 400.000, 00 zł. Jest to związane z obowiązującymi wcześniej 

taryfami za wodę i ścieki, które nie były wcześniej uchwalone przez Wody Polskie.  

 

9.12.2023r. – udział Burmistrza Więcborka wraz z Kierownik USC w Więcborku we mszy 

św. i uroczystościach obchodów 100–ych urodzin mieszkańca gminy p. Wiktora 

Wiśniewskiego.  

 

10.12.2023r. – udział w Kiermaszu Mikołajkowym zorganizowany na Placu Jana Pawła II  

w Więcborku. 

 

11.12.2023r. – udział w spotkaniu świątecznym w Miejsko-Gminnej Bibliotece Publicznej  

w Więcborku wraz z członkiniami Dyskusyjnego Klubu Książki Więcborka i Sypniewa oraz 

z pracownikami Biblioteki /miejsce: Centrum Aktywności Lokalnej w Więcborku/. 

 

12.12.2023r. - spotkanie z architektem Krajobrazu p. Dorotą Żarkow, która przygotowuje 

dokumentację odnośnie odnowy przestrzeni, tj. terenu placu zabaw za kościołem, promenady 

i skweru przy ul. Strzeleckiej w Więcborku. Następnie Burmistrz wziął udział w spotkaniu 

wigilijnym Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów Oddział w Więcborku. Tego dnia 

Burmistrz wraz z Zastępcą Burmistrza Więcborka p. Jackiem Masztakowskim oraz 

Przewodniczącą Rady Miejskiej w Więcborku p. Anna Łańską złożył kwiaty i znicze pod 

Pomnikiem „Orła Białego” w wigilię 42 rocznicy wprowadzenia Stanu Wojennego w Polsce. 

 

13.12.2023r. – wyjazd do Sępólna Krajeńskiego, gdzie w Kancelarii Notarialnej podpisany 

został akt zbycia lokalu mieszkalnego na rzecz dotychczasowego najemcy. Tego samego dnia 

Burmistrz uczestniczył w wystawie malarstwa p. Zbigniewa Jastrowskiego „Malarstwo  

z tamtych Lat” i wystawie poświęconej Solidarności w Stanie Wojennym /miejsce: Sala 

Krajeńska MGOK w Więcborku/. 

 

14.12.2023r. – udział w posiedzeniu komisji konkursowej i rozmowie kwalifikacyjnej na 

stanowisko Dyrektora Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku. Na 

drugie ogłoszenie odpowiedziała jedna osoba p. Hanna Półgęsek, która obecnie jest 

Dyrektorem Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sośnie. Kandydatka wykazała się 

kompetencją, znajomością przepisów oraz komunikatywnością. Procedura zakończyła się 

pozytywnym rozstrzygnięciem. W tym dniu Burmistrz wziął również udział w spotkaniu 

opłatkowym z sołtysami z terenu gminy Więcbork oraz w spotkaniu opłatkowym z seniorami, 

osobami samotnymi i niepełnosprawnymi z ternu gminy Więcbork. 

 

15.12.2023r. – udział w posiedzeniu komisji konkursowej i rozmowie kwalifikacyjnej na 

stanowisko inspektora ds. Promocji w Urzędzie Miejskim w Więcborku. Na ogłoszenie 

odpowiedziała jedna osoba, która po rozmowie kwalifikacyjnej została wybrana na to 

stanowisko – jest to p. Katarzyna Włodarczak. Tego samego dnia Burmistrz Więcborka 

podpisał i wydał decyzję o środowiskowych uwarunkowaniach dla budowy obwodnicy 

Więcborka. Burmistrz wskazał, że wielokrotnie informował o tym, że procedury trwają.  

W tym czasie czekano na wszystkie niezbędne uzgodnienia z odpowiednimi instytucjami. 

Ostatnie uzgodnienia otrzymano z Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska. Ta decyzja, to 

zbiór wszelkich obostrzeń, które muszą być spełnione, aby ta obwodnica mogła powstać. 
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Projektanci techniczni, którzy będą przygotowywali dokumentację techniczną na budowę 

obwodnicy Więcborka, będą musieli zastosować wszystkie rozwiązania, które Gmina dostała 

w uzgodnieniach, miedzy innymi, z „Wód Polskich”, Sanepid-u, czy Regionalnej Dyrekcji 

Ochrony Środowiska. Otrzymany dokument daje „zielone światło” i możliwość, aby 

Marszałek Województwa Kujawsko-Pomorskiego do podejmowania kolejnych kroków, tj. 

ogłoszenia postępowania zakupowego - przetargowego na przygotowanie dokumentacji 

technicznej na budowę obwodnicy Więcborka. Ta decyzja jest obwarowana rygorem 

natychmiastowej wykonalności, zatem dziś już nic nie stoi na przeszkodzie do podejmowania 

przez Marszałka kolejnych działań. 

 

16.12.2023r. – udział w Powiatowej Wystawie Stołów Wigilijnych, która odbyła się na sali 

gimnastycznej w Kamieniu Krajeńskim. Gminę Więcbork godnie reprezentowało 

świątecznymi potrawami Koło Gospodyń Wiejskich „Jelenianki” z sołectwa Jeleń. W tym 

dniu Burmistrz wziął również udział w otwarciu nowo wybudowanej Świetlicy Wiejskiej 

sołectwa Witunia oraz w spotkaniu opłatkowych mieszkańców sołectwa Suchorączek  

w świetlicy wiejskiej tego sołectwa. 

 

18.12.2023r. – udział w spotkaniu opłatkowym uczestników Uniwersytetu Trzeciego Wieku 

oraz spotkaniu opłatkowym Zarządu Oddziału Miejsko Gminnego OSP RP w Więcborku.  

 

19.12.2023r. – udział w posiedzeniu połączonych Komisji RM: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych, przed, którym odbyło się uroczyste 

pożegnanie i podziękowanie za wieloletnią pracę Dyrektorowi Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Więcborku p. Tomaszowi Siekierce. 

 

  

Informacje dodatkowe: 

 

12.12.2023r. - zawarcie umowy na zadanie, pn.: „Ubezpieczenie Gminy Więcbork na okres 

od 1 stycznia 2024 r. – 31 grudnia 2025 r. ” Złożone oferty, to dwukrotność dotychczasowych 

składek. 

 

14.12.2023r. – przeprowadzono negocjacje z Zakładem Gospodarki Komunalnej Spółka z o. 

o. w Więcborku na zadanie: „Usługa odbioru i transportu odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości zamieszkałych na terenie gminy Więcbork oraz zebranych na 

PSZOK w Dalkowie w okresie od 1 stycznia 2024 r. – 31 grudnia 2024 r.”  

 

15.12.2023r. – wyłoniono wykonawcę zadania, pn.: „budowa sieci kanalizacji sanitarnej  

z przyłączami w ulicy: Potulickich, Zamkowej i Biskupa A. Zebrzydowskiego w Więcborku”. 

Jeszcze w grudniu planowane jest podpisanie umowy. Termin realizacji zadania, to sześć 

miesięcy od podpisania umowy. 

 

15.12.2023r. – wyłonienie wykonawcy na zadanie zagospodarowania odpadów komunalnych 

zbieranych od mieszkańców z terenu gminy Więcbork. Umowy z wykonawcami zostaną 

podpisane jeszcze w roku 2023, tj. z Międzygminnym Kompleksem Unieszkodliwiania 

Odpadów z siedzibą w Bydgoszczy, REMONDIS Bydgoszcz z siedzibą w Bydgoszczy, 

Przedsiębiorstwem Komunalnym w Tucholi Spółką z o. o. oraz Spółką NOWAGO z siedzibą 

w Złotowie. 
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19.12.2023r. – otwarcie ofert na zadnie: „Bankowa obsługa budżetu Gminy Więcbork oraz 

jednostek organizacyjnych Gminy Więcbork” przez okres czterech lat od dnia 8 stycznia 2024 

r. do dnia 7 stycznia 2028 r. na zdanie wpłynęła tylko jedna oferta, niestety nie została ona 

podpisana i podlegała odrzuceniu. W dniu sesji ogłoszone zostanie kolejne postępowanie 

przetargowe.  

 

 

Ad.7 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

 

/Odp. na interp. radnego J. Antczaka/ 

✓ 14.11.2023r. Zarządzeniem zatwierdzony został projekt budżetu Gminy Więcbork na rok 

2024. Z przyczyn oczywistych zadnie polegające na wykonaniu dokumentacji technicznej, 

dotyczącej przebudowy drogi gminnej prowadzącej z Runowa Krajeńskiego do 

Chłopigostu nie zostało ujęte w ww. dokumencie. Mając na uwadze długość 

wspomnianego odcinka drogi oraz zasadność wniosku w roku 2024 zostanie wykonana 

decyzja środowiskowa niezbędna do dalszego prowadzenia prac projektowych, 

dotyczących przygotowania wnioskowanej. 

 

/Odp. na interp. radnego S. Piłka/ 

✓ Pismem z dnia 12.12.2023r. Burmistrz skierował do Zarządu Dróg Wojewódzkich 

interpelację radnego, dotyczącą wykonania remontu drogi wojewódzkiej nr 242 na 

odcinku Runowo Krajeńskie – Borzyszkowo – Klarynowo oraz budowy ścieżki 

rowerowej wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 242 na odcinku Runowo Krajeńskie- 

Borzyszkowo. Po otrzymaniu odpowiedzi na ww. pismo radny zostanie o tym 

poinformowany listownie oraz na posiedzeniu RM. 

✓ Pismem z dnia 12.12.2023r. przekazana została interpelacja radnego do Zarządu Dróg 

Powiatowych w Sępólnie Krajeńskim oraz do Starosty Sępoleńskiego, dotycząca remontu 

drogi powiatowej na odcinku Borzyszkowo – Czarmuń. Po otrzymaniu odpowiedzi na 

ww. pismo radny zostanie o tym poinformowany listownie oraz na posiedzeniu RM. 

 

/Odp. na interp. radnego J. Kabattek/  

✓ Pismem z dnia 12.12.2023 r. Burmistrz Więcborka skierował pismo do Państwowego 

Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie interpelację radnego w sprawie konieczności 

bieżącej konserwacji strugi Lubcza. Po otrzymaniu odpowiedzi na ww. pismo radny 

zostanie o tym poinformowany listownie oraz na posiedzeniu RM.  

 

/Odp. na interp. radnej. B. Migawy/ 

✓ Odpowiedź Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego dostępna na stronie 

Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Więcbork w zakładce Rada Miejska - 

Interpelacje. 

 

Ad.8 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Interpelacji nie wniesiono. 

 

Ad. 9-10 Projekty uchwał finansowych dotyczące roku 2023 omówiła Skarbnik Gminy 

Więcbork p. Alina Kruk. 

 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2023, 
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Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.140.2023 z dnia 19 grudnia 2023 r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85502 o kwotę137.204,00 zł z przeznaczeniem 

na realizację świadczeń rodzinnych, świadczeń z funduszu alimentacyjnego i zasiłku dla 

opiekuna. W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §3110 i §4010. 

Dodatkowo dokonano aktualizacji planu w §3110, §4010 i §4110 w celu realizacji 

nałożonych zadań. 

2. Zmniejsza się plan dochodów (§2030) i wydatków (§4300) budżetowych w rozdz. 80195  

o kwotę 54.660,00 zł w związku z realizacją umowy nr 96/M/2023 z dnia 03 kwietnia 2023 r. 

dotyczącej dofinansowania pracodawcom kosztów kształcenia młodocianych pracowników – 

zmniejszenie wynika z prognoz, co do ostatecznej kwoty potrzebnego wsparcia. 

3. Zwiększa się plan dochodów (§2690) i wydatków (§4300) budżetowych w rozdz. 80146  

o kwotę 5.000,00 zł na podstawie umowy zawartej pomiędzy Szkołą Podstawową nr 1  

w Więcborku a Powiatowym Urzędem Pracy na dofinansowanie kosztów dokształcania 

nauczycieli z Krajowego Funduszu Szkoleniowego, wydzielonego z Funduszu Pracy. 

4. Dokonano zmian w planie finansowym dochodów (§2690) i wydatków (§4010, §4110  

i §4120) w rozdziale 85504, w części dotyczącej Wspierania Rodziny z uwagi na fakt 

przyjęcia środków z Funduszu Pracy w łącznej wysokości 36.000,00 zł na realizację zadania 

w ramach programu „Asystent rodziny w 2023 r.” tj. na wypłatę dodatku do wynagrodzenia 

asystentom rodziny. 

5. Dokonuje się następujących zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych  

w związku z wpływem na wyodrębniony rachunek bankowy środków z Funduszu Pomocy na 

niżej wymienione zadania realizowane na podstawie Ustawy z dnia 12 marca 2022 r.  

o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 

państwa: 

• świadczenie rodzinne (pomoc przyznawana na podstawie art. 26) w rozdziale 85595 

zwiększa się dochody (§2100) i wydatki (§3290 i §4860) o kwotę 3.702,00 zł, 

• wypłata jednorazowego świadczenia pieniężnego w wysokości 300,00 zł na osobę (pomoc 

przyznawana na podstawie art. 31 ww. Ustawy) w rozdziale 85395 zwiększa się dochody 

(§2100) i wydatki (§3290, §4860) o kwotę 306,00 zł. 

• pomoc w formie zasiłku okresowego (pomoc przyznawana na podstawie art. 29 i 30)  

w rozdziale 85214 zwiększa się dochody (§2100) i wydatki (§3290) o kwotę 1.200,00 zł, 

• wypłata świadczeń pieniężnych 40 zł za osobę dziennie (pomoc przyznawana na 

podstawie art. 13 ust. 1 ww. Ustawy) w rozdziale 75495 zwiększa się dochody (§2100)  

i wydatki (§3280) o kwotę 5.440,00 zł. 

6. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75814 §0960 o kwotę 8.760,00 zł  

w związku z wpływem darowizn od osób fizycznych na rzecz Szkoły Podstawowej nr 1  

w Więcborku na realizację projektu „Poznaj Polskę”. 

7. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 92695 w §0950 o kwotę 2.583,00 zł w związku  

z wypłatą przez ubezpieczyciela odszkodowania za skradzione automaty wrzutowe na monety 

w publicznym wc. Środki z odszkodowania zostaną przeznaczone na likwidację szkody i po 

stronie wydatków znajdują się w rozdziale 92695 §4210. 

8. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

• 70005 §0550 o kwotę 5.825,00 zł (wpływ z opłat z tytułu użytkowania wieczystego), 

• 70005 §0760 o kwotę 550,00 zł (wpływ z opłat z tytułu użytkowania wieczystego), 

• 70005 §0920 o kwotę 820,00 zł (wpływ z odsetek za zaległości w opłatach za 

gospodarowanie mieniem komunalnym), 
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• 71095 §0830 o kwotę 11.500,00 zł (wpływ z usługi rezerwacji miejsca na targowisku 

miejskim w Więcborku), 

• 75011 §2360 o kwotę 265,00 zł i 85502 §2360 o kwotę 1.650,00 zł (dochody JST 

związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej), 

• 75023 §0830 kwotę 500,00 zł (wpływy za usługę udostępnienia pomieszczenia na 

bezpłatny punkt pomocy prawnej w ramach rządowego systemu bezpłatnego 

poradnictwa), 

• 75023 §0940 o kwotę 76,00 zł (zwrot niewydatkowanej przez komornika zaliczki na 

czynności windykacyjne), 

• 75023 §0970 o kwotę 140,00 zł i 75085§0970 o kwotę 130,00 zł (wpływy z różnych 

dochodów – wynagrodzenie płatnika), 

• 75615 §0310 o kwotę 100.000,00 zł i 75616§0310 o kwotę 100.000,00 zł (wpływy z 

podatku od nieruchomości), 

• 75615 §0320 o kwotę 13.350,00 zł (wpływy z podatku rolnego), 

• 75615 §0330 o kwotę 17.300,00 zł i 75616 §0330 o kwotę 670,00 zł (wpływy z podatku 

leśnego), 

• 75615 §0340 o kwotę 920,000 zł i 75616 §0340 o kwotę 4.000,00 zł (wpływy z podatku 

od środków transportowych), 

• 75615 §0500 o kwotę 400,00 zł i 75616 §0500 o kwotę 30.000,00 zł (wpływy z podatku 

od czynności cywilnoprawnych), 

• 75615 §0910 o kwotę 890,00 zł i 75616 §0910 o kwotę 4.300,00 zł (wpływy z odsetek od 

zaległości podatkowych), 

• 75616 §0880 o kwotę 143,00 zł i 90026 §0880 o kwotę 13,00 zł (wpływy z opłaty 

prolongacyjnej), 

• 75618 §0490 o kwotę 3.300,00 zł (wpływ z opłaty za zajęcie pasa drogowego), 

• 75618 §0690 o kwotę 17,00 zł (wpływem opłaty za wydanie formularza wielojęzycznego 

zgodnie z art. 8 ust. 3 ustawy z 04.04.2019 r. o przedkładaniu niektórych dokumentów 

urzędowych w państwach członkowskich Unii Europejskiej. 

• 75618 §0920 o kwotę 130,00 zł (wpływ z odsetek od zaległości w opłacie 

eksploatacyjnej), 

• 75814 §0920 o kwotę 52.000,00 zł i 85395 §0920 o kwotę 1.600,00 zł (w tym 12.000,00 

zł to odsetki bankowe od środków zgromadzonych na rachunku bieżącym placówek 

oświatowych), 

• 80101 §0610 o kwotę 55,00 zł (wpływy z opłat za wydawanie świadectw i ich 

duplikatów), 

• 80101 §0750 o kwotę 4.550,00 zł (wpływy z najmu pomieszczeń w placówkach 

oświatowych), 

• 80101 §0830 o kwotę 11.830,00 zł (opłata za usługę wyżywienia w szkołach 

podstawowych), 

• 80101 §0970 o kwotę 860,00 zł i 80104§0970 o kwotę 80,00 zł (wpływy z różnych 

dochodów – wynagrodzenie płatnika), 

• 80103 §0660 o kwotę 1.500,00 zł i 80104 §0660 o kwotę 2.000,00 zł (wpływy z opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego), 

• 80103 §0670 o kwotę 12.000,00 zł (wpływy z opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego), 

• 80103 §0830 o kwotę 1.400,00 zł i 80104 §0830 o kwotę 700,00 zł (wpływy z usług 

świadczonych w placówkach wychowania przedszkolnego), 

• 80104 §0750 o kwotę 200,00 zł (wpływy z najmu pomieszczeń przedszkolnych), 

• 80113 §0830 o kwotę 2.400,00 zł (wpływy z usług najmu autobusu szkolnego), 
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• 85202 §0970 o kwotę 9.988,00 zł (dochody JST z tytułu wpływu odpłatności za pobyt  

w domu pomocy społecznej), 

• 85219 §0640 o kwotę 75,00 zł (wpływy z tytułu kosztów upomnień) 

• 85219 §0830 o kwotę 52.450,00 zł (wpływy z usług – odpłatność za usługi opiekuńcze), 

• 85219 §0970 o kwotę 546,00 zł (wpływy z rożnych dochodów – wynagrodzenie płatnika), 

• 85295 §0690 o kwotę 4.560,00 zł (wpływy z różnych opłat - refundacja za organizowane 

prace społecznie użytecznych), 

• 85516 §0690 o kwotę 3.000,00 zł (wpływy z tytułu opłat za korzystanie z klubu 

dziecięcego), 

• 85516 §0830 o kwotę 1.000,00 zł (wpływy z usług za korzystanie z klubu dziecięcego), 

• 85516 §0970 o kwotę 35,00 zł (wpływy z rożnych dochodów – wynagrodzenie płatnika), 

• 90001 §0830 o kwotę 8.400,00 zł (wpływy z usług przesyłu wody i ścieków), 

• 90005 §2460 o kwotę 2.180,00 zł (wpływ środków udostępnionych przez NFOSiGW na 

pokrycie kosztów organizacji programu priorytetowego „Czyste powietrze”), 

• 90026 §0910 o kwotę 1.340,00 zł (wpływy z odsetek od nieterminowych wpłat z tytułu 

opłaty za gospodarowanie odpadami 

Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym zwiększenie  

o wskazane kwoty dotychczasowego planu finansowego. 

9. Zmniejsza się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

• 70005 §0770 o kwotę 14.300,00 zł (wpływ z tytułu sprzedaży nieruchomości), 

• 75601 §0350 o kwotę 20.000,00 zł (wpływy z podatku od działalności gospodarczej  

w formie karty podatkowej), 

• 75616 §0320 o kwotę 50.000,00 zł (wpływy z podatku rolnego), 

• 75616 §0370 o kwotę 230,00 zł (wpływy z opłaty za posiadanie psów), 

• 80104 §0670 o kwotę 5.000,00 zł (wpływy z opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego),  

Weryfikacja powyższego planu finansowego nastąpiła w oparciu o analizę jego wykonania do 

końca XI 2023 r. Na tej podstawie oraz na przewidywanym jego wykonaniu w miesiącu 

grudniu br. stwierdza się, iż korekta jest zasadna. 

10. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 01030 §2850 o kwotę 3.000,00 zł dla 

sfinansowania składki w wysokości 2% od wpływów z tytułu podatku rolnego na rzecz Izby 

Rolniczej. 

11.W planie finansowym wydatków w rozdziale 60016 dokonano następujących zmian: 

• w §4210 zwiększa się plan o kwotę 228.368,00 zł z przeznaczeniem na zakup materiałów 

drogowych do bieżącego utrzymania dróg i chodników w Gminie (kruszywo, gruz, piasek 

i sól), zakup części zamiennych do taboru drogowego, w tym silnika do Opla Movano, 

zakup pilarki do betonu, ubijaka i przyczepki samochodowej, 

• w §4300 zwiększa się plan o kwotę 60.000,00 zł celem załadunku i transportu materiałów 

drogowych oraz zakupu usług związanych z zimowym utrzymaniem dróg, 

• w § 6060 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne polegające na zakupie kosiarki 

samojezdnej z pługiem do odśnieżania o wartości 25.000,00 zł. 

12. Zmniejsza się plan finansowy wydatków, w związku z pojawieniem się oszczędności,  

w następujących rozdziałach i paragrafach: 

• 70005 §4400 o kwotę 4.000,00 zł, 

• 71004 §4300 o kwotę 13.000,00 zł, 

• 71012 §4300 o kwotę 12.600,00 zł Środki te przeznacza się głównie na zwiększenie planu 

finansowego wydatków w rozdziale 70007 §4400 z przeznaczeniem na zakup usług 

administrowania lokalami komunalnymi. Kwota zwiększenia to 25.000,00 zł. 
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13. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 75023 §4260 a §4360  

i §4410 o łączną kwotę 3.150,00 zł z przeznaczeniem na zakup usług teleinformatycznych w 

UM w Więcborku oraz na pokrycie kosztów podroży służbowych. 

14. Dokonuje się zwiększenia planu wydatków w rozdziale 80104 §2310 o kwotę 15.000,00 

zł celem pokrycia kosztów wychowania przedszkolnego ponoszonych przez gminy na rzecz 

dzieci z terenu Gminy Więcbork 

15. W rozdziale 75085 i 85516 oraz dziale 801, oprócz zmian opisanych w pkt 2, 3, 6 i 14 

uzasadnienia, dokonano zmian w planach finansowych wydatków placówek oświatowych  

w związku z bieżącym ich funkcjonowaniem. 

16. W planie finansowym wydatków w rozdziale 75095 dokonano następujących zmian: 

• w §4300 zwiększa się plan o 31.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup usługi realizacyjno-

technicznej w związku z planowanym koncertem Reprezentacyjnego Zespołu 

Artystycznego Wojska Polskiego w związku z obchodami Dnia Odzyskania 

Niepodległości przez Gminę, 

• niewykorzystaną kwotę 5.000,00 zł z §4430 przeznacza się na zakup usług w §4300 

związanych z organizacją spotkań opłatkowych. 

17. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 75414 pomiędzy §4270 

a §4700 o kwotę 2.000,00 zł celem przeprowadzenia szkolenia z zakresu obrony cywilnej. 

18. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 85203, w części 

dotyczącej działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Więcborku i Klubu 

Samopomocy „Domek”, pomiędzy §3020, §4170, §4260, §4270, §4360, §4410, §4430  

i §4700 a §4210, §4220 i §4300 o łączną kwotę 23.338,52 zł na zakup materiałów  

i wyposażenia, artykułów spożywczych oraz usług niezbędnych do organizacji zajęć 

terapeutycznych. 

19. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 85219 pomiędzy §4120 

i §4440 a §4210 i §4300 o łączną kwotę 10.873,63 zł z przeznaczeniem na zakup materiałów 

biurowych oraz usługi dekarskiej. Jednocześnie dokonano rozliczenia odpisu na ZFŚS. 

20. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków funduszu soleckiego Sołectwa 

Śmiłowo, w związku z realizacją przedsięwzięcia polegającego na organizacji mikołajek dla 

dzieci. W rozdziale 92195 pomiędzy §4210 a §4300 dokonuje się przesunięcia kwoty 500,00 

zł z przeznaczeniem na zakup usług animacji. 

21. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków funduszu soleckiego Sołectwa 

Sypniewo, w związku z realizacją przedsięwzięcia polegającego na zakupie lampy solarnej na 

placu zabaw. W rozdziale 92695 pomiędzy §4210 a §4300 dokonuje się przesunięcia kwoty 

2.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup usług montażu lampy. 

22. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków pomiędzy rozdziałem 90015 §4260 

a rozdziałem 90013 §4300 na kwotę 3.500,00 zł z przeznaczeniem na zakup usług 

weterynaryjnych dla zwierząt w gminnym przytulisku. 

 

Skarbnik Gminy uzupełniła, że podane kwoty dochodów i wydatków nieco różnią się od 

tych, które zostały zaopiniowane przez radnych na posiedzeniu komisji w dniu 

poprzedzającym sesję, gdyż w godzinach popołudniowych wpłynęła decyzja Wojewody 

Kujawsko-Pomorskiego na zwiększenie dotacji związanej z wypłatą świadczeń rodzinnych – 

funduszu alimentacyjnego i zasiłku opiekuńczego w wysokości 137.204, 00 zł. w związku  

z powyższym wniosła stosowną poprawkę do projektu uchwały. 

 

Pytań nie było 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.  
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Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023  

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

 

Zmiany dotyczą lat 2023-2026. Rok 2023 – zmiany wynikają ze zmian w budżecie Gminy 

Więcbork, jakie miały miejsce od ostatniej aktualizacji. Zmniejszony został deficyt 

budżetowy, a tym samym uwolniono część nadwyżki z lat ubiegłych. Nadwyżka ta będzie 

stanowiła źródło finansowania działalności Gminy w roku 2025 i 2026. Jeżeli chodzi o rok 

204, to tu zmiany są również zmianami czysto aktualizacyjnymi, tak, aby dane były zbieżne  

z danymi budżetu na rok 2024. Ostatnia zmian dotyczy załącznika przedsięwzięć, gdzie 

zaplanowano do realizacji zadanie polegające na budowie zbiornika retencyjnego  

w Sypniewie. Do tej pory zadanie to planowano na rok 2026, jednakże z uwagi na możliwość 

złożenia wniosku i pozyskania dofinansowania termin ten zmieniono na rok 2025  

i dotychczasowy limit wydatków na to zadanie również przeniesiono na ten rok.   

 

Pytań nie było 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.  

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
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Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023  

Przewodnicząca RM zarządziła dziesięciominutową przerwę w obradach. 

 

Po przerwie obrady wznowiono. 

 

Ad. 11 Projekty uchwał w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Więcbork na 2024 rok 

oraz uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Więcbork przedstawił Burmistrz Więcborka p. Waldemar Kuszewski oraz Skarbnik 

Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 

 

Główne założenia polityki budżetowej Gminy Więcbork na rok 2024 przedstawił 

Burmistrz Więcborka p. Waldemar Kuszewski cyt.: 

 

„Pani Przewodnicząca! 

Wysoka Rado! 

Panie Starosto! 

Szanowni Państwo! 

 

Wysoka Rado! Jutro minie rok od zeszłorocznej Sesji Rady Miejskiej w Więcborku, na 

którym wysoka Rada podjęła uchwałę o uchwaleniu budżetu Gminy Więcbork na 2023 rok. 

Pamiętam, że w swoim wystąpieniu skierowanym do Wysokiej Rady podkreślałem, jak 

trudny będzie rok 2023, ze względu na drastycznie zwiększające się wydatki bieżące, rosnące 

koszty utrzymania obiektów, wzrastające ceny energii elektrycznej, źródeł ciepła, ceny paliw, 

wzrost minimalnego wynagrodzenia, rosnące koszty obsługi zadłużenia związane ze 

wzrostem bankowych stóp procentowych. Mówiłem wtedy również o podjętych decyzjach 

dotyczących częściowego wygaszania oświetlenia ulicznego. Bez entuzjazmu jednak ze 

zrozumieniem mieszkańcy naszej gminy przyjęli te informacje. Podkreślałem jednak, że jest 

to okres przejściowy, przez który razem musimy przejść. Dzisiaj przedstawiając założenia 

budżetu na rok 2024 mogę potwierdzić, że daliśmy radę, już niebawem, bo w pierwszej 

połowie nowego roku, po przeprowadzeniu procedury zakupowej, nastąpi wymiana 

wszystkich starych lamp sodowych na nowe oprawy led-owe. Dzięki temu wrócimy do 

normalności, że lampy są po to, aby rozświetlać i zwiększać poczucie bezpieczeństwa 

mieszkańców. Zaczynam od tego optymistycznego akcentu, ponieważ, tak patrzę na projekt 

budżetu na 2024 rok – jest on budżetem realizacji wielu zadań inwestycyjnych, które są 

odzwierciedleniem postulatów zgłaszanych przez Państwa Radnych, Sołtysów, kierowników 

referatów, dyrektorów jednostek gminnych i mieszkańców. Nie oznacza to, że będzie to 

budżet łatwy. Nadal mierzyć się będziemy z utrzymywaniem w określonych progach 

wydatków bieżących, tak, aby spełnić wymagania stawiane przez Ustawę o finansach 

publicznych, tzn. art. 242 ust. 1 mówiący o tym, że organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego nie może uchwalić budżetu, w którym planowane wydatki bieżące są wyższe 

niż planowane dochody bieżące powiększone o przychody, o których mowa w art. 217 ust. 2 

pkt 5, 7 i 8 (nadwyżki budżetowe z lat ubiegłych, spłat udzielonych pożyczek, 

niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu). 

Szanowni Państwo, Wysoka Rado projekt budżetu na rok 2024 zakłada: 

- dochody w wysokości  85.691.512,00 zł 

- wydatki w wysokości   88.891.512,00 zł 

- deficyt budżetu na poziomie 3.200.000,00 zł, z czego tylko 1.450.000,00 zł  

z założenia pokryte zostanie zaciągniętym kredytem, natomiast 1.750.000,00 zł to nadwyżki  
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z lat ubiegłych. Chciałby również zaznaczyć, że będę realizował tak budżet, aby nie zaciągać 

kredytu i nie zwiększać zadłużenia, które od roku 2014 spadło z 18.379.590,23zł do 

9.085.275,00 zł tj., o ponad połowę, czyli ponad 9 mln zł. 

- na podkreślenie zasługuje fakt planowanej nadwyżki operacyjnej (w kwocie 1.112.061,50 

zł), czyli dochody bieżące przewyższają wydatki bieżące. Jest to sytuacja, o której mówi 

przytaczany przed chwilą przeze mnie przepis ustawy o finansach publicznych. Spełnienie 

tego warunku daje uprawnienie Wysokiej Radzie do uchwalenia budżetu na rok 2024. 

Ważnym aspektem jest również zwiększenie (na miarę możliwości finansowych) środków na 

dotacje celowe udzielanych w trybie art. 221 ustawy o finansach publicznych, czyli dla 

stowarzyszeń, organizacji na realizowane przez nich zadania. Środki zwiększyliśmy  

z 280.000,00 zł do 317.000,00 zł. Znacząco wzrosła wartość funduszu sołeckiego, z kwoty 

611.898,36 zł w bieżącym roku do prawie 700.000,00 zł, a dokładnie 690.321,20 zł. To są 

pieniądze, o których przeznaczeniu decydują mieszkańcy sołectw – wykorzystując je na 

przedsięwzięcia związane z integracją mieszkańców, wydatki związane ze świetlicami, ale 

ponad 50% przeznaczanych jest (52,5% = 362.327,98 zł) na inwestycje drogowe, tym samym 

potwierdzając kierunek działań przez lata realizowanych przez Burmistrza Więcborka 

wspólnie z Radnymi Rady Miejskiej, że infrastruktura drogowa jest priorytetem 

podejmowanych działań. To ona w sposób najbardziej odczuwalny wpływa, na jakość życia 

naszych mieszkańców. 

Pozwólcie Państwo, że w swoim dalszy wystąpieniu skupię się na planowanych w 2024 roku 

inwestycjach, które dla naszych mieszkańców są miernikiem efektywności i skuteczności 

działań Burmistrza i Rady Miejskiej, ale przede wszystkim są realizacją postulatów 

zgłaszanych przez mieszkańców naszej Gminy. 

W nadchodzącym roku na realizację zadań inwestycyjnych przeznaczymy kwotę prawie 

24.000.000,00 zł (dokładnie 23.643.670,50 zł), co stanowić będzie ponad 26% (26,6%) 

wszystkich wydatków budżetowych, czyli co czwarta złotówka wydawana w Gminie 

Więcbork w 2024 roku będzie przeznaczana na inwestycje. Dodatkowo należy podkreślić, że 

skuteczne działania podejmowane przez Gminę Więcbork doprowadziły, że ponad 

18.500.000,00 zł (18.571.936, 00 zł), to pozyskane środki zewnętrzne – to prawie 80% 

(78,55%) wartości inwestycji.  

Dotychczasowa realizacja inwestycji doprowadziła do sytuacji, że zdecydowana większość 

przygotowanych dokumentacji projektowych została, jest lub w najbliższej przyszłości będzie 

realizowana. Dlatego w przyszłorocznym budżecie zaplanowaliśmy wiele nowych 

dokumentacji projektowych, tak, aby być przygotowanym w przyszłości do realizacji 

kolejnych zadań w ramach pojawiających się możliwości pozyskania środków zewnętrznych 

– rządowych i unijnych.  

Zaplanowane do wykonania dokumentacje to: 

1. W ramach gospodarki wodno-ściekowej: 

- budowa sieci wodociągowej w ul. H. Brodatego, Mieszka II Lamberta oraz części ul. 

Piastów i Szlaku Bursztynowego w Więcborku,  

- budowa sieci kanalizacji sanitarnej na os. Piastowskim oraz w ciągu ul. Spacerowej  

w Więcborku, 

2. W ramach infrastruktury drogowej: 

- budowa chodnika i drogi gminnej na odcinku ul. Wincentego Witosa w Wituni,  

- budowa drogi gminnej na odcinku Alei Dębowej w Sypniewie oraz drogi na odcinku 

Dorotowo -Wymysłowo – Wilcze Jary, 

- budowa drogi gminnej relacji Sypniewo – Frydrychowo – Zakrzewska Osada oraz drogi 

gminnej w Jeleniu,  

- budowa drogi gminnej w Suchorączku, Młynkach, Jastrzębcu, Pęperzynie (działka 389),  

ul Krótka w Wituni, ul. Leśna i Polna w Sypniewie, ul. Słonecznej w Więcborku, 

- przebudowa drogi gminnej Górowatki – Klarynowo 
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3. Kolejną kategorią – działem jest oświata. W tej materii chcemy odpowiedzieć na zgłaszane 

przez wiele lat przez dyrekcję, nauczycieli, rodziców i dzieci oraz radnych postulat dot. 

rozbudowania sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej nr 2 w Więcborku. Posiadanie 

gotowej dokumentacji będzie determinowało kolejne działania mające na celu pozyskanie 

środków zewnętrznych i realizację inwestycji w następnych latach, 

4. W ramach infrastruktury na terenach wiejskich naszej gminy przygotujemy dokumentację 

na modernizację ogrzewania w świetlicy wiejskiej w Zakrzewskiej Osadzie, polegającą na 

likwidacji pieców kaflowych, wybudowanie instalacji centralnego ogrzewania wraz  

z adaptacją przestrzeni w budynku na kotłownie – to zadnie chcemy w całości wykonać w 

roku 2024. Zlecimy również przygotowanie dokumentacji na budowę budynku 

gospodarczego przy placu zabaw w Dalkowie 

5. Kolejną grupą dokumentacji jest tzw. Studium wykonalności, czyli dokument niezbędny w 

aplikowaniu o środki w ramach Funduszy Europejskich dla Kujaw i Pomorza na lata 2021-

2027. Zlecone studia będą dotyczyły remontu i przebudowy budynku Miejsko-Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Więcborku oraz Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku, 

adaptacji przestrzeni publicznej w Więcborku (tu: nowy i atrakcyjny plac zabaw za 

Kościołem w Więcborku oraz skwerku przy ul. Strzeleckiej w Więcborku (między Centrum 

Aktywności Lokalnej, a siedzibą Krajeńskiego Parku Krajobrazowego) oraz przygotowanie 

studium wykonalności dot. budowy ścieżek oraz szlaków rowerowych wzdłuż drogi 

wojewódzkiej 241 i 242 (Więcbork – Gabi-Bis oraz Więcbork – Runowo Krajeńskie). 

Dokumentacja ta zostanie zlecona po ostatecznych decyzjach Marszałka Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego dot. możliwości realizacji wspomnianej przeze mnie inwestycji  

z innych środków, których dysponentem jest Marszałek Województwa. W przypadku 

negatywnej decyzji będziemy aplikować o środki w ramach ogłoszonego konkursu w ramach 

OPPT (czyli Obszaru Prowadzenia Polityki Terytorialnej) naszego powiatu, ponieważ w 

planach inwestycyjnych przewidzieliśmy realizację tego jakże ważnego i długo oczekiwanego 

przez mieszkańców zadania. Dlatego chciałbym podkreślić, że jesteśmy gotowi  

i zdeterminowani, aby budować wspomniane ścieżki oraz szlaki rowerowe. Rok 2024 to 

aplikacja o środki zewnętrzne, a budowa w roku 2025. Realizacja tej inwestycji jest 

przesądzona bez względu na decyzje Marszałka – chociaż, wierzę, że nasze wielokrotne 

rozmowy doprowadzą do realizacji inwestycji zgodnie z wcześniejszymi deklaracjami Pana 

Marszałka.  

Łącznie na przygotowanie dokumentacji w 2024 roku przeznaczamy kwotę ponad 600.000,00 

zł. 

Szanowni Państwo, pozwólcie, że przejdę do omówienia inwestycji, które wykonane zostaną 

w roku 2024. Podobnie jak w przypadku dokumentacji rozpocznę od ochrony środowiska,  

a tu: budowa sieci kanalizacji sanitarnej oraz wodociągów: 

- budowa wodociągu w ul. Krótkiej w Wituni, 

- budowa sieci kanalizacji sanitarnej w ul. L. Białego i L. Czarnego oraz ul. Potulickich, 

Zamkowej i Biskupa A. Zebrzydowskiego w Więcborku, 

- realizowany będzie również bardzo ważny proces modernizacji oraz rozbudowy Stacji 

Uzdatniania Wody w Więcborku. O konieczności wykonania tego zadania mówiłem już 

wielokrotnie, to bezpieczeństwo i stabilność dostarczania wody pitnej do naszych 

mieszkańców. Przypomnę, że w okresie letnim, w czasie największych poborów wody, stacja 

pracowała na 100% swojej wydajności. Zaplanowany do realizacji plan zakłada m.in. budowę 

dwóch dodatkowych zbiorników retencyjnych o pojemności 2 × 200m³, co zwiększy zasoby 

wody w zbiornikach retencyjnych z 200m³ do 600m³. Pozwala to zwiększyć strategiczną 

rezerwę wody z 1,5 do 4-5 godzin. Te cztery zadania w ramach gospodarki wodno-ściekowej 

to kwota prawie 7 mln zł, dokładnie 6.898.800,00 zł, z czego pozyskane środki zewnętrzne to 

ponad 4.700.000, 00 zł. 



17 
 

Przejdźmy teraz do jakże ważnych i kluczowych inwestycji, jakimi są dla nas i dla naszych 

mieszkańców drogi. W 2024 roku realizować będziemy inwestycje drogowe przeznaczając na 

ten cel ponad 10 mln zł, a w tym prawie 8.750.000,00 zł, to dofinansowania pozyskane przez 

Gminę Więcbork z Funduszu Inwestycji Strategicznych oraz Rządowego Funduszu Rozwoju 

Dróg. W 2024 roku zrealizujemy budowę następujących dróg: 

1. Budowa i remont dróg Wł. Łokietka, Mieszka I, B. Krzywoustego i Przemysława II oraz 

Runowo Krajeńskie przy blokach PGR, (wymienione ulice na os. Piastowskim w Więcborku 

to dokończenie ostatniego etapu budowy dróg w tzw. starej części tego osiedla), 

2. Budowa dróg Nowy Dwór, Zamkowa, Potulickich i A. Biskupa Zebrzydowskiego oraz 

Rybacka (tu: wymagana zgoda BGK na zmianę zakresu inwestycji) w Więcborku, 

3. Budowa drogi gminnej w Runowie Krajeńskim (działka 346), 

4. Rozpoczniemy budowę drogi ul. Ogrodowej w Wituni wraz z siecią kanalizacji deszczowej 

(w 2024 kanalizacja deszczowa, w 2025 branża drogowa) – zgodnie z wnioskiem  

 otrzymanym dofinansowaniem z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, 

5. Udzielimy również dotacji celowej na pomoc finansową między jednostkami samorządu 

terytorialnego, dla Powiatu Sępoleńskiego: 

- 50.000,00 zł na tzw. zadania chodnikowe – kontynuacja zadania budowy chodnika wraz  

z robotami towarzyszącymi w Zakrzewku 

- 299 000,00 zł na rozbudowę DP1129C na odcinku Nowy Dwór  - Więcbork. Wsparcie to 

jest wynikiem wcześniejszych rozmów między samorządem Gminy Więcbork i Powiatu 

Sępoleńskiego. Dzięki temu w przyszłym roku zostanie zrealizowana długo oczekiwana 

inwestycja polegająca na rozbudowie drogi wraz z budową ścieżki pieszo-rowerowej. 

Wartość tego zadania to prawie 12 mln zł.  

W przyszłym roku udzielimy również wsparcia, które pozyskaliśmy z Funduszu Inwestycji 

Strategicznych, naboru na ochronę zabytków w wysokości prawie 600.000, 00 zł, dokonamy 

wymiany pokrycia dachowego na kamienicy przy ul. Pocztowej 35 oraz wykonamy remontu 

elewacji Urzędu Miejskiego w Więcborku. W przypadku tych wszystkich inwestycji,  

o których teraz wspomniałem, realizowane będą one w 95-98% ze środków rządowego FIS 

Polski Ład, które jako Gmina Więcbork udało nam się pozyskać. 

W przedłożonym projekcie budżetu na rok 2024 zaproponowałem również realizację 

oczekiwanej od wielu lat przez mieszkańców Sypniewa i okolicznych sołectw – inwestycji 

polegającej na termomodernizacji budynku, w którym mieści się ośrodek zdrowia  

w Sypniewie. Obiekt ten w obecnym stanie oprócz wątpliwych walorów estetycznych 

generuje również bardzo wysokie koszty utrzymania. Dodatkowo wybudujemy podjazd dla 

osób z niepełnosprawnością. Zależy nam na utrzymaniu świadczonych tam usług związanych 

z ochroną zdrowia i profilaktyką. W ten sposób zredukujemy znacząco koszty utrzymania jak 

również poprawimy estetykę obiektu. 

W pierwszej połowie roku trwać będą również prace dotyczące budowy skate-parku  

w Więcborku. Przypomnę, że umowa podpisana 25 września zakłada realizację zadania w 

ciągu 10 m-c. Jednak wykonawca deklaruje, że są duże szanse, że nasze dzieci i młodzież 

będą mogły skorzystać ze skate-parku już w wakacje.  

Ostatnią z zaplanowanych do realizacji inwestycji, o której chciałbym powiedzieć jest 

rozbudowa obiektu przedszkola na potrzeby utworzenia kolejnego już Klubu Dziecięcego  

w Więcborku. Przypomnę, że w lutym bieżącego roku Gmina Więcbork złożyła wniosek na 

ogłoszony nabór do programu „Maluch+”. Wnioskowaliśmy o możliwość utworzenia 

dodatkowych 20 nowych miejsc opieki nad dziećmi do lat 3 w wysokości 814.010,00 zł. 11 

września 2023 roku podpisałem umowę z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim, Panem 

Mikołajem Bogdanowiczem na realizację tego zadania. Po przeanalizowaniu możliwości 

rozbudowy  

z projektantami, doszliśmy do wniosku, że jest możliwość dodatkowego zwiększenia ilości 

nowych miejsc dla naszych najmłodszych mieszkańców o kolejne 10. Dlatego na początku 
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grudnia złożyliśmy dodatkowy wniosek o utworzenie kolejnych miejsc. Jeżeli zostanie on 

pozytywnie rozpatrzony to docelowo zwiększymy ilość miejsc w klubie dziecięcym  

z obecnych 30 do 60. 

Wysoka Rado! 

Przedstawiony projekt budżetu Gminy Więcbork na 2024 rok jest dokumentem, którego 

przyjęcie przez Radnych Rady Miejskiej w Więcborku, pozwoli na realizację licznych 

postulatów naszych mieszkańców. Jestem przekonany, że wykonanie wszystkich zadań 

inwestycyjnych przyczyni się w znacznym stopniu do poprawy jakości życia naszych 

mieszkańców. Szeroki zakres planowanych działań obejmuje najważniejsze postulaty 

zgłaszane przez naszych mieszkańców. 

Dlatego wnoszę o przyjęcie przez Wysoką Radę projektu Budżetu Gminy Więcbork na rok 

2024” - koniec cytatu. 

 

 

Skarbnik Gminy Więcbork uzupełniła wypowiedź Burmistrza Więcborka podając, że 

projekt uchwały budżetowej oraz projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej w ustawowym 

terminie przedłożony Radzie Miejskiej oraz celem zaopiniowania - Regionalnej Izbie 

Obrachunkowej w Bydgoszczy.  

• Uchwała Nr 7/P/2023 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Bydgoszczy z dnia 4 grudnia 2023r. w sprawie: opinii o projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Więcbork na rok 2024 – opinia pozytywna z uwagą zawartą w 

uzasadnieniu – opinia stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu /dostępna do 

wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

Opinia odnosi się do projektu uchwały budżetowej w wersji pierwotnej, który nieznacznie 

różni się w zakresie dochodów i wydatków bieżących od danych, które przedstawił powyżej 

Burmistrz Więcborka. Zasadnym było, aby do budżetu Gminy Więcbork na rok 2024 

wprowadzić dodatkowe zmiany, które wynikały z rozstrzygnięć, bądź pojawienia się 

okoliczności, co, do których istnienia, nie było wiedzy na etapie projektowania uchwały 

budżetowej. Mowa tu chociażby o rozstrzygnięciu przetargu w zakresie ubezpieczyciela 

majątku gminnego na dwa najbliższe lata. Składka okazała się wyższa niż dotychczasowa  

i należało tą pozycję w budżecie skorygować. Ponadto wpłynęło pismo z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu informujące o przyznaniu 

dotacji na realizację w przyszłym roku zadania polegającego na unieszkodliwianiu  

i transporcie azbestu i wyrobów zawierających azbest z gospodarstw rolnych. W tym 

przypadku kwota umieszczona po stronie dochodów i wydatków, to wartość 48.086,00 zł. Na 

aktualizację zapisów w planie finansowym Gminy Więcbork, miały również wpływ 

rozstrzygnięcia przetargu w zakresie wyłonienia podmiotów, które będą zagospodarowywały 

odpady komunalne w roku 2024 oraz podmiotu, które te odpady z gospodarstw będzie 

odbierał. Ostatnia z aktualizacji, związana była z umieszczeniem po stronie dochodów  

i wydatków planowanych środków z funduszu przeciwdziałania COVID na kontynuację 

działań polegających na wyrównywaniu przedsiębiorstwom strat wynikających ze stosowania 

maksymalnej ceny ciepła. 

• Uchwała Nr 7/WPF/2023 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 4 grudnia 2023r. w sprawie: opinii o projekcie 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork – opinia 

pozytywna, z uwagą zawartą w uzasadnieniu. Dokument obejmuje dany rok budżetowy – 

2024 i trzy kolejne lata. Rok 2024 jest w dokumencie zbieżny z tym, co zostało 

przedstawione. Jeżeli chodzi o dalsze lata 2025 – 2026, do kalkulacji dochodów 

zastosowano szczegółowe wytyczne, jakie, co roku podawane są na stronie Ministerstwa 
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Finansów. W zakresie dochodów, które Gmina otrzymuje z budżetu Państwa, tj. udziałów 

w podatku dochodowym od osób fizycznych i od osób prawnych, dotacji na zadania 

własne, czy zlecone oraz subwencji, wzrost w następnych latach obowiązywania WPF, 

przyjęto zgodnie z tabelami podanymi we wspomnianych wytycznych. Pozostałe 

dochody, głównie podatki i opłaty lokalne przyjęto prognozę w oparciu o dane 

historyczne. Z ostrożności nie przyjęto tak wysokiego wskaźnika wzrostu, jak wynikałoby 

to z przyjętych uchwał podatkowych, ale kalkulacja opiera się o co rocznym wzroście 

dochodów w granicach 6%. Wydatki w tych latach są przewidywane na poziomie 

umożliwiającym realizację nałożonych zadań. W przedmiocie wydatków majątkowych 

podane kwoty w ocenie realizujących, mają stanowić udział własny w projektach  

z dofinansowaniem środków zewnętrznych, o które Gmina Więcbork, w miarę 

pojawiających się stosowych konkursów, będzie aplikowała. Częścią uzupełniającą WPF 

jest Załącznik przedsięwzięć, gdzie z nazwy wyszczególnione zostały zadania, które  

z uwagi na swój charakter realizowane będą w okresie czterech najbliższych lat. Limity 

wydatków określone zostały na rok 2024 i trzy kolejne lata – opinia stanowi Załącznik 

Nr 2 do niniejszego Protokołu /dostępna do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP 

Gminy Więcbork/ 

 

 

• Uchwała Nr 6/Dpr/2023 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 4 grudnia 2023r. w sprawie: opinii  

o możliwości sfinansowania planowanego deficytu przedstawionego w projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Więcbork na 2023r. – opinia pozytywna - opinia stanowi Załącznik 

Nr 3 do niniejszego Protokołu /dostępna do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP 

Gminy Więcbork/ 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii dotyczącej projektu Budżetu 

Gminy Więcbork na rok 2023 

 

Pani Beata Kopta, Przewodnicząca Komisji połączonych RM w Więcborku: Budżetu  

i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku 

Publicznego oraz Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych, przedstawiając opinię 

ww. gremium wskazała, że połączone Komisje RM na posiedzeniu, szczegółowo wysłuchały 

założeń budżetu na rok 2024, jak również wyczerpujących wyjaśnień. Proponowany budżet 

jest kompromisem pomiędzy możliwościami, a potrzebami mieszkańców. Niewątpliwie jest 

on bogaty w szereg potrzebnych inwestycji. Reasumując, Przewodnicząca połączonych 

Komisji RM podała, że przedstawiony projekt został zaopiniowany jednogłośnie 

pozytywnie.  

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii dotyczącej Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Więcbork 

 

Przewodnicząca Komisji Połączonych Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Oświaty, Kultury, 

Sportu i Spraw Społecznych podała, że również w przypadku tego projektu uchwały, opinia 

Komisji była jednogłośnie pozytywna 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 
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Wiceprzewodniczący RM p. Henryk Szwochert mówił, że Burmistrz Więcborka na wstępie 

swojego wystąpienia powiedział, że rok 2023 rozpoczęto, jako rok trudny, ale udało się 

zrealizować przyjęte zamierzenia. Jego zdaniem opracowany i przedstawiony Radzie 

Miejskiej budżet Gminy Więcbork na rok 2024 jest wyrazem możliwości Gminy Więcbork. 

Ilość środków na inwestycje zdeterminowana jest pozyskiwaniem środków zewnętrznych. 

Mając na uwadze w tym względzie dotychczasową aktywność Burmistrza, nie widzi  

w 2024r. zagrożeń realizacji koncepcji tego budżetu. Łatwo nie będzie, ale należy patrzeć w 

przyszłość  

z optymizmem. Radny deklarował, że osobiście będzie głosował za przyjęciem budżetu  

w przedstawionym kształcie. 

Radny Jacek Kabattek z zadowoleniem przyjął przychylność Burmistrza w kwestii podjęcia 

działań dotyczących społeczności, które reprezentuje i umieszczenia ich w budżecie Gminy 

Więcbork na 2024r. Chodziło tu od przebudowę drogi oraz wymianę ogrzewania /piece/ w 

świetlicy sołectwa Zakrzewska Osada. Są to ważne i oczekiwane przez mieszkańców 

inwestycje.  

Wiceprzewodnicząca RM p. Beata Lida zauważyła, iż ważną dla niej jest informacja 

Burmistrza, że 80% nakładów przeznaczonych na inwestycje w roku bieżącym, to środki 

zewnętrzne. Świadczy to niewątpliwie o prężnie działającej komórce, która monitoruje 

możliwości w tym zakresie i wykorzystuje pojawiające się szanse. Mając, to na uwadze nie 

ma wątpliwości, że planowany na 2024 rok budżet uda się zrealizować. Gratulując realizacji 

budżetu mijającego roku, życzyła powodzenia na rok przyszły. Dodał też, że również będzie 

głosowała za budżetem zaproponowanym na rok 2024.   

Radna Iwona Bonecka stwierdziła, że choć właściwie wszystko zostało już powiedziane, 

chciałaby dodać, że to, co zostało przedstawione radnym w planie finansowym na rok 2024, 

to wielkie rzeczy, które będą cieszyły mieszkańców. Należy jednak pamiętać o tym, że 

budżet, to również pozycie, których nie widać, a jest realizowane. Radna wskazała w tym 

kontekście oświatę, do której Gmina Więcbork dokłada tak znaczące środki oraz kulturę, 

która również stanowi bardzo ważną sferę społeczną. Według radnej miernikiem postępu jest 

to, o czym mówił Burmistrz, a mianowicie sukcesywnie malejące zadłużenie. Oznacza, to, że 

nawet wtedy, kiedy budżet wydaje się bardzo trudny, udaje się go zrealizować. Na taki stan 

rzeczy znacząco wpływa, to, o czym wspomniał zarówno radny Henryk Szwochert, jak  

i radna Beata Lida, tzn. umiejętne wykorzystanie środków zewnętrznych przy realizacji 

przedsięwzięć, ale również umiejętności Skarbnik Gminy Więcbork oraz kompetencje  

i mądrość wszystkich kierowników i dyrektorów jednostek gminnych. Budżet zdaniem radnej 

jest budżetem realnym i przemyślanym, i będzie głosowała za jego przyjęciem.   

Przewodnicząca RM powiedziała, że w dniu dzisiejszym po raz ostatni w kadencji tej Rady 

2018 – 2023, radni będą podejmowali uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Więcbork. Przez całą kadencję radni w sposób rzetelny analizowali przedstawiane przez 

Burmistrza Więcborka projekty uchwał budżetowych oraz projekty uchwał dokonujące zmian 

w tych budżetach. Każdy taki dokument był poddawany obróbce merytorycznej i szeroko 

dyskutowany na komisjach RM oraz bezpośrednich rozmowach z Burmistrzem, czy 

pracownikami odpowiadającymi merytorycznie za określone działy. Budżet Gminy Więcbork 

na 2024r. przedstawiony przez Burmistrza Więcborka w jej opinii jest budżetem optymalnym 

w tym momencie. Wielez zapisów w nim zawartych, szczególnie tych dotyczących inwestycji 

/ponad 20.000.000,00 zł/, świadczy o ty, że jest to największy budżet inwestycyjny w historii 

Gminy Więcbork. Jest to też budżet będący odzwierciedleniem postulatów mieszkańców. 

Wspomnieć przy tym należy o pracach dokumentacyjnych dotyczących rozbudowy sali 

gimnastycznej przy Szkole Podstawowej nr 2 w Więcborku, wykonaniu skate-parku, 
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wymianie oświetlenia ulicznego na bardziej ekonomiczne, czy przebudowie i budowie 

wszystkich dróg gminnych. Praca radnego, to nie tylko dbanie o swój okręg wyborczy,  

a przede wszystkim działanie na rzecz gminy Więcbork i dbanie o dobro całej gminy 

Więcbork. Najlepszym przykładem tego, że tak właśnie Radni działają, jest zgoda  

i zrozumienie przy przebudowie świetlic wiejskich, przebudowa ulicy Dworcowej w 

Więcborku, czy Stacji Uzdatniania Wody w Więcborku. Analizując projekty uchwał 

budżetowych na 2024, cieszy fakt, że zakładają one bezpieczeństwo finansowe Gminy oraz są 

zbieżne z dewizą racjonalnego gospodarowania finansami publicznymi. Zauważyć również 

należy, pojawienie się wspomnianej przez Burmistrza, nadwyżki operacyjnej. Co prawda 

budżet przewiduje deficyt w wysokości 3.200.000, 00 zł, aczkolwiek wierzy w to, że wzorem 

lat ubiegłych Gmina Więcbork podejmując określone zadania, będzie w stanie wypracować 

nadwyżkę. Po raz kolejny niepokoi wysokość dofinansowania Gminy do zadań oświatowych 

w stosunku do otrzymanej subwencji oświatowej. Z drugiej strony cieszą plany rozbudowy 

Przedszkola Gminnego i Klubu Dziecięcego. Radna wyraziła nadzieję, że duża liczba 

przedstawionych do wykonania dokumentacji technicznych przyczyni się do dalszego 

rozwoju gminy Więcbork i dzięki temu, będzie możliwe aplikowanie o środki zewnętrzne. 

Pomimo tego, że budżet często postrzegany jest przez pryzmat zadań inwestycyjnych, nie 

można nie zauważyć zwiększonych kwot wydatków, między innymi, dotacji dla organizacji  

i stowarzyszeń pozarządowych oraz zabezpieczenie zwiększonych wydatków na bieżące 

utrzymanie dróg, obiektów komunalnych i funkcjonowanie jednostek organizacyjnych Gminy 

Więcbork. Cieszy również fakt, ze Burmistrz nie zapomniał o pracownikach, których 

wynagrodzenia pochodzą z budżetu gminy i przewidują dla nich podwyżkę. Podsumowując 

Przewodnicząca stwierdziła, że jest za przyjęciem budżetu Gminy Więcbork na 2024 rok oraz 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork w wersji przedstawionej przez 

Burmistrza Więcborka. Dokument ten zawiera większość zgłaszanych przez nią postulatów, 

choć nie wszystkie. Na pewno, jednak odzwierciedla hasło kampanii wyborczej z 2018 roku: 

„Sprawnie, Skutecznie i Racjonalnie”, za co bardzo dziękuje Burmistrzowi Więcborka.   

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie nad przyjęciem uchwały  

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Więcbork na rok 2024 z uaktualnieniem 

wprowadzonymi przez Skarbnik Gminy Więcbork. 

Obecnych 14 radnych  

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciw - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie nad przyjęciem uchwały w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

Obecnych 14 radnych  

Za przyjęciem uchwały głosowało -  14 radnych 

Przeciw - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 



22 
 

 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023). 

 

Burmistrz Więcborka zabierając głos podziękował za te wszystkie słowa, które padły  

w części dyskusyjnej. Zauważył, że kiedy wspólnie ze Skarbnik Gminy siadał do 

opracowywania projektu wiedział, że nie będzie to proste zadanie ze względu na oczekiwania, 

na rosnące koszty i mnogość inwestycji, które zamierza się zrealizować. Cieszy się, że  

w budżecie na rok 2024 udało się wprowadzić tyle zadań inwestycyjnych, które są 

odzwierciedleniem oczekiwań mieszkańców gminy Więcbork. Po to, bowiem jest samorząd, 

by realizować postulaty zgłaszane przez mieszkańców zarówno do radnych, sołtysów, 

kierowników referatów UM w Więcborku, ale też kierowanych bezpośrednio do niego. 

Dziękuje za zrozumienie i jednogłośne podjęcie uchwały dotyczącej przyjęcia budżetu Gminy 

Więcbork na rok 2024. Ze swojej strony oraz załogi, kierowników, dyrektorów jednostek  

i kierowników referatów UM w Więcborku, deklarował, że zrobi wszystko, aby ten budżet 

zrealizować podobnie, jak w latach poprzednich i nie zawieść radnych, a przede wszystkim 

mieszkańców gminy Więcbork.  

 

Ad.12-15 Projekty uchwał przygotowane przez Referat Inwestycji, Planowania 

Przestrzennego i Gospodarki nieruchomościami omówił Kierownik jednostki p. Michał 

Bąk.  

a) uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Witunia, 

 

Z wnioskiem o nadanie nazwy ulicy wystąpili mieszkańcy wskazanej w projekcie lokalizacji. 

Jest to droga wewnętrzna, prywatna, która stanowi część dojazdu do nieruchomości już 

częściowo zabudowanych. Mowa tu o zabudowie mieszkaniowej jednorodzinnej. 

Proponowana nazwa ulicy „Spokojna”. 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.  

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
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Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023  

Trzy kolejne projekty uchwał związane są z nowelizacją ustawy o gospodarce 

nieruchomościami i kolejnym etapem reformy dotyczącej użytkowania wieczystego, 

polegającej na stopniowej likwidacji tej formy prawa rzeczowego w polskim systemie 

prawnym. W odniesieniu do nieruchomości stanowiących własność samorządu terytorialnego, 

ustawodawca zobligował radę miejską do określenia w drodze uchwał warunków sprzedaży 

oraz udzielenia organowi wykonawczemu upoważnienia do określenia warunków 

indywidualnych. Pierwszy projekt uchwały zobowiązuje Burmistrza Więcborka do 

indywidualnego określania warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich 

użytkowników wieczystych w drodze Zarządzenia.  

 

b) w sprawie zobowiązania Burmistrza Więcborka do indywidualnego określania, warunków 

sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych, 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.  

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023  

c) w sprawie zasad przeznaczania do sprzedaży nieruchomości gruntowych oddanych  

w użytkowanie wieczyste oraz szczegółowych wytycznych sprzedaży nieruchomości 

gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych, 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.  

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 
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Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023  

d) uchwały w sprawie warunków udzielania bonifikat od ceny sprzedaży nieruchomości 

gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych.  

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji do projektu uchwały.  

Opinia połączonych Komisji do projektów uchwał podatkowych: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023  

Ad.16  Projekt uchwały w sprawie przyjęcia apelu dotyczącego wprowadzenia zmian  

w Uchwale Nr VIII/136/19 Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego z dnia 24 

czerwca 2019 r. w sprawie wprowadzenia na obszarze województwa kujawsko-pomorskiego 

ograniczeń i zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw 

przedstawiła Przewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku p. Anna Łańska. 

Apel był inicjatywą wszystkich radnych Rady Miejskiej w Więcborku 

 

Treść Apelu: 
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Rada Miejska w Więcborku apeluje o wprowadzenie zmian w Uchwale Nr VIII/136/19 

Sejmiku Województwa Kujawsko – Pomorskiego z dnia 24 czerwca 2019 r. w sprawie 

wprowadzenia na obszarze województwa kujawsko – pomorskiego ograniczeń i zakazów w 

zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw poprzez wydłużenie do 

końca 2029 r. terminu wymiany tzw. pozaklasowych kotłów grzewczych oraz ogrzewaczy 

pomieszczeń (np. kominków), które nie mieszczą się w standardach emisji i efektywności. 

Zgodnie z zapisami ww. uchwały instalacje oddane do eksploatacji przed dniem 1 stycznia 

2022 r., a niespełniające wymagań w zakresie sprawności cieplnej i emisji zanieczyszczeń 

określonych dla klasy 3, 4, 5 wg normy PN-EN 303-5:2012 lub niespełniające wymagań 

określonych w pkt 1 załącznika II do rozporządzenia Komisji (UE) 2015/1189 z dnia 28 

kwietnia 2015 r. w sprawie wykonania dyrektywy Parlamentu Europejskiego i Rady 

2009/125/WE w odniesieniu do wymogów dotyczących ekoprojektu dla kotłów na paliwo 

stałe – mogą być eksploatowane do dnia 31 grudnia 2023 r. W gminie Więcbork ponad 40 % 

właścicieli nieruchomości posiada systemy grzewcze, które zgodnie z ww. zapisami uchwały 

wymagają wymiany. Wielu naszych mieszkańców, nie stać obecnie na wymianę 

dotychczasowego systemu grzewczego na nowy, bardziej ekologiczny. Większość z nich to 

ludzie w podeszłym wieku, niejednokrotnie z bardzo niskimi świadczeniami emerytalnym, 

posiadający najbardziej popularne w zwartej zabudowie piece kaflowe. W tym stanie rzeczy 

oraz wobec braku korzystnych dla tej grupy społecznej form pomocy finansowej w zakresie 

wymiany źródeł ciepła zapisy tej uchwały będą martwe. Zauważyć należy, że na skutek 

pandemii wywołanej wirusem SARS-CoV-2 oraz trwającej od niemal dwóch lat wojny na 

Ukrainie mamy do czynienia z niestabilną sytuacją dotyczącą cen i dostępności paliw  

i energii, co powoduje, że mieszkańcy mają obawy, jakie źródło ciepła powinni zastosować, 

jako optymalne i trwałe, a w związku z tym trudniej im się w tej chwili decydować na 

wymianę starego pieca. Mieszkańcy gminy Więcbork na dzień dzisiejszy nie posiadają 

dostępu do bardziej ekologicznych systemów grzewczych, jakimi są sieci gazowe lub 

miejskie sieci ciepłownicze. Mieszkańcy zajmujący nieruchomości w centrum miasta często 

nie mają nawet niejednokrotnie możliwości technicznych na zmianę dotychczasowego 

systemu grzewczego. Obecnie, w związku z interpretacjami Regionalnych Izb 

Obrachunkowych, wprowadzenie przez Gminę w życie wsparcia dla właścicieli lokali w 

budynkach wielolokalowych z Programu „Ciepłe Mieszkanie” zostało wstrzymane, co 

powoduje brak wsparcia finansowego dla wymienionej grupy społecznej. Wszyscy zgadzamy 

się z koniecznością walki z zanieczyszczeniem powietrza, jednakże zgodnie z tezami 

określonymi w piśmiennictwie prawniczym, prawo powinno być stosowane również 

elastycznie z uwzględnieniem szerokiego kontekstu społecznego.  

Prosimy o rozważenie zmiany zapisów ww. uchwały z uwzględnieniem naszych 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Burmistrz Więcborka zabierając głos stwierdził, że zgadza się całkowicie z treścią Apelu. 

Przypomniał, że temat ten był poruszany już od wielu miesięcy nie tylko przez samorząd 

więcborski, ale też i samorządy powiatu sępoleńskiego i większość samorządów 

województwa kujawsko-pomorskiego. Wszyscy zauważyli problem, że od 1 stycznia 2024 r. 

nierealnym jest, żeby te wszystkie instalacje, o których mowa w uchwale Sejmiku 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego, zostały wymienione. Z zadowoleniem przyjęto 

zmiany i projekt uchwały Sejmiku, określający postulowane przez Konwent Burmistrzów 

Województwa Kujawsko – Pomorskiego zmiany, co do wcześniejszych założeń w tym 

zakresie. Niestety pismem z dnia 1 grudni br., jakie wpłynęło od Zarządu Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego poinformował, że ze względu na liczne sprzeciwy środowisk pro 

ekologicznych temat zmian został wycofany i odstąpiono od projektowania zmian  

w przedmiotowym zakresie. Dlatego też na Konwencie, który odbył się 5 grudnia br. 
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samorządowcy podtrzymali swoje wcześniejsze stanowisko w sprawie i skierowali je do 

Zarządu Województwa Kujawsko-Pomorskiego, Marszałka Województwa oraz Sejmiku  

w celu ponownego rozpatrzenia przez te organy opcji wprowadzenia zmian. Argumentacja 

jest oczywista, a mianowicie wymiana instalacji w takim czasie jest fizycznie niemożliwa  

i nie ma też odpowiednich instrumentów finansowych wsparcia mieszkańców w tym 

aspekcie. Dlatego też Apel radnych Rady Miejskiej w Więcborku, jest jak najbardziej słuszny. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023  

Ad.17 Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Więcborku i planów pracy Komisji stałych 

Rady Miejskiej w Więcborku na 2024 rok: 

 

W tym punkcie obrad poszczególni Przewodnicząca RM oraz Przewodniczący 

poszczególnych Komisji przedstawili przygotowane planu pracy na kolejny rok.  

Plany Pracy podlegają zamieszczeniu na stronie internetowej Biuletynu Informacji 

Publicznej Gminy Więcbork. 

Ad. 18 Wolne Wnioski i informacje. 

 

W tym punkcie porządku obrad głos zabrał Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Więcborku p. Tomasz Siekierka, który raz jeszcze podziękował obecnym za 

szesnastoletnią współpracę. Mówił, że czas ten przyniósł wiele zmian, wydarzeń, wyzwań  

i wielu nowych zadań, nałożonych na Ośrodek Pomocy Społecznej w Więcborku. Jedna ze 

zmian była ta wizerunkowa samego obiektu MGOPS, ta zewnętrzna i wewnętrzna. Ta 

ostatnia przyczyniła się niewątpliwie do zmiany warunków pracy pracowników.  

Efektywność działań na pewno nie byłaby możliwa, bez zaangażowania i wsparcia wielu 

osób, instytucji, organizacji i stowarzyszeń, tj. interdyscyplinarności pracy, która, jak zawsze 

podkreślał, jest niezbędna w dobrej pracy Ośrodka. Duży udział w działaniach jednostki 

miało również współdziałanie z Burmistrzem Więcborka, Zastępcą Burmistrza Więcborka, 

Skarbnik Gminy Więcbork, radnymi Rady Miejskiej Więcborku obecnej kadencji  

i poprzedniej kadencji, pracowników Urzędu Miejskiego w Więcborku, kierowników  

i dyrektorów oraz byłego Burmistrzu Więcborka p. Pawła Toczko, który zatrudnił go na 

stanowisko Dyrektora Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku. 

Ośrodek pozostawia w bardzo dobrej kondycji, a przede wszystkim z bardzo dobrym 

zespołem, których uważa za profesjonalistów. Podziękował swoim współpracownikom za to, 

że w czasie wspólnych działań osiągnął z nimi wiele sukcesów, tych małych i dużych. Życzył, 

aby w obszarze działań na rzecz mieszkańców gminy Więcbork udało się zrealizować 

samorządowi plany i zamierzenia, które sprawią, że będzie się im żyło jeszcze lepiej. 

Wspomniał w tym kontekście o przekształceniu MGOPS w Centrum Usług Społecznych oraz 

powstaniu Centrum Wsparcia Rodziny z nowa siedziba Świetlicy Środowiskowej  
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i mieszkaniami chronionymi. Podziękował również mediom, które jak uważa  

w znaczny sposób, pomogły „odczarować” pomoc społeczną i zmienić jej postrzeganie  

w społeczeństwie. Zapewnił, że nie zrywa kontaktów z gminą Więcbork i liczy na to, że być 

może uda się wspólnie podjąć jakieś wyzwania i inicjatywy, dlatego też żegna się mówiąc do 

zobaczenia przy najbliższej okazji. 

 

Przewodnicząca RM odnosząc się do ostatnich słów Dyrektora stwierdziła, że podkreśliła, że 

wspominając w swoich działaniach o spotkaniu z Dyrektorem w dniu wczorajszym użyła 

świadomie sformułowania, że podziękowano Dyrektorowi, a nie, że się z nim pożegnano. 

Dyrektor pozostawia po sobie bardzo pozytywne skojarzenia i odczucia, więc mówi do 

zobaczenia wierząc, że jeszcze nie raz się spotkają.    

 

Burmistrz Więcborka powiedział, że tak jak wspomniała Przewodnicząca RM w dniu 

poprzedzającym sesję była okazja do podziękowań i wyrażenia wdzięczności dla Pana 

Dyrektora, ale tego nigdy za wiele, tym bardziej, że jest, za co dziękować. Dlatego raz jeszcze 

w imieniu pracowników Urzędu Miejskiego, Kierowników Referatów UM oraz Dyrektorów 

placówek i jednostek organizacyjnych gminy Więcbork, a przede wszystkim w imieniu 

mieszkańców gminy Więcbork, dziękował Dyrektorowi za jego profesjonalizm, entuzjazm, 

kreatywność, empatię i za coś, co jest największym Jego sukcesem, a Mianowice ten 

wspaniały zespół pracowników, który udało mu się zbudować. Zespół ludzi zaangażowanych 

w to, co robi, a należy mieć na względzie, że jest to dział, w którym doświadcza się pracy  

z człowiekiem i często trudnymi sytuacjami i emocjami. Zaznaczył też, że ten zespół ludzi 

będzie miał nowego dyrektora, któremu zawiesił on poprzeczkę wysoko. Wierzył jednak, że 

nowy Dyrektor sprosta wyzwaniu.  

 

W końcowym wystąpieniu zarówno Przewodnicząca RM, jak i Burmistrz Więcborka  

z racji zbliżających się świąt i końca roku, złożyli radnym oraz mieszkańcom gminy 

Więcbork Życzenia Świąteczno-Noworoczne. 

 

Na tym obrady zakończono. 

 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady sześćdziesiątej ósmej sesji 

Rady Miejskiej w Więcborku” zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ Anna Łańska 

 

 


